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ACTA NÚM. 4/2021 
 
El dia 28 d’abril de 2021, a les 12 hores, a la Casa Comuna de Canillo es reuneix per 
videoconferència el Consell de Comú en sessió ordinària, per donar curs a tot allò que sigui 
convenient per a la bona administració de la parròquia. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp dona lectura a l’ordre del dia de la reunió: 
 
1. Actes de Consell de Comú de les sessions del 24 de febrer i del 3 de març de 2021. 
2. Informació i ratificació dels acords de les Juntes de Govern del 24 de febrer, 3, 10, 17, 24 i 
31 de març, i 8 i 14 d’abril de 2021. 
3. Facultar a qualsevol d’ambdós cònsols per contractar una pòlissa de crèdit de fins a 
3.000.000€ i formalitzar els documents escaients. 
4. Proposta i aprovació, si escau, per l’atorgament de subvencions en l’àmbit social i cultural. 
5. Proposta i nomenament, si escau, dels consellers de Comú que formaran part de la 
Comissió de Seguiment del Programa de jubilació voluntària dels funcionaris i treballadors 
públics de caràcter indefinit del Comú de Canillo. 
6. Proposta de modificació per l’atorgament de llicències urbanístiques. 
7. Precs i Preguntes. 

 

 

Sota la presidència de l’Hble. Sr. Francesc Camp Torres, cònsol major, i amb l’assistència 
dels Honorables membres de la Corporació que es relacionen a continuació:  
 
 
Cònsol menor 
Marc Casal Tomàs 
Consellers i Conselleres 
Miquel Casal Rossell 
Begoña Rubio Manzano 
Cerni Pol Rossa  
Anna Palmitjavila Martos 
Rafel Casal Carboné 
Elisabeth Font Álvarez 
Dolors Cabot Vidal 
 
Ha excusat la seva absència l’Hble. Sr. Albert Torres Babot, conseller. 
 
 
Secretària general: 
Meritxell Moya Delgado 
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Desenvolupament de la sessió: 
 
El cònsol major dona la benvinguda a tots els assistents a aquesta sessió de Consell de Comú 
que ha estat degudament convocada, d’acord amb el que disposa l’article 21 de l’Ordinació 
d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 de novembre de 2011. 
 
Un cop comprovada l’existència del quòrum perquè pugui ser iniciada, d’acord amb el que 
disposa l’article 22; i de conformitat amb els articles 23.2 i 23.3 de l’Ordinació d’organització i 
funcionament dels Comuns, de data 24 de novembre de 2011; i d’acord a l’article 25 bis per 
l’assistència, participació i votació per videoconferència de l’Ordinació del 8-10-2020 de 
modificació de l’Ordinació del Comú de Canillo d’organització i funcionament del Comuns (del 
24 de novembre de 2011). 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp cedeix la paraula a la Sra. Cabot, la qual vol excusar l’absència 
del conseller i company Sr. Torres i lamenta la difícil situació que està vivint tant ell com la 
seva família. Demana a tots els assistents de tenir un record pel Guillem i l’Ariadna i dona 
molts ànims a les respectives famílies. 
 
El cònsol major dona les gràcies a la consellera Cabot i manifesta que són conscients que va 
ser un moment molt tràgic i que una pèrdua així costa molt de superar i d’assumir. Menciona 
que avui fa un mes just dels fets tràgics que van ocórrer a les Bordes de Mereig i diu que 
també s’afegeixen a les paraules de la Sra. Cabot. Conclou desitjant que el conseller Torres 
torni a estar amb ells tant a les Comissions com als Consells de Comú el més ràpid possible 
per poder dur a terme una tasca normal i corrent de majoria i oposició, que torni a la vida 
activa el més ràpid possible. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot agraeix les paraules del cònsol major en nom del conseller Torres i 
manifesta que també desitja que ben aviat pugui compartir les sessions de Consell de Comú 
i el treball en el sí de les Comissions, i que entre tots puguin fer la tasca que se’ls ha 
encomanat per la parròquia. Considera que s’ha d’esperar i donar-li un marge d’espai per 
poder viure el dol que ha de passar, però creu que serà valent i que ben aviat els 
acompanyarà. 
 
Es procedeix amb l’ordre del dia establert, exposat a continuació: 
 
 
 
1. Actes de Consell de Comú de les sessions del 24 de febrer i del 3 de març de 2021. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp demana si hi ha algun comentari o consideració a fer sobre l’acta 
de Consell de Comú del 24 de febrer i, no havent-hi, s’aprova per unanimitat. 
 
Pel que fa a l’acta de Consell de Comú del 3 de març, la consellera Cabot vol fer una 
observació sobre una paraula en concret a la pàgina 69 de la corresponent acta. Considera 
que la paraula “de volta” no s’entén massa bé i proposa canviar-la. 
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El cònsol major li demana a la secretària general de prendre nota i fer aquest canvi de text 
perquè s’entengui millor la frase.  
 
Seguidament, anuncia que l’acta queda aprovada per unanimitat. 
 
 
 
2. Informació i ratificació dels acords de les Juntes de Govern del 24 de febrer, 3, 10, 
17, 24 i 31 de març, i 8 i 14 d’abril de 2021. 
 
El cònsol major informa que, segons els articles 13.4 i 13.5 de l’Ordinació d’organització i 
funcionament dels Comuns, totes les actes han estat aprovades en Junta de Govern i 
trameses als consellers amb la deguda antelació, per a la seva informació. Les actes de les 
Juntes de Govern corresponen a les sessions celebrades els dies 24 de febrer, 3, 10, 17, 24 
i 31 de març, i 8 i 14 d’abril de 2021. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp demana si hi ha alguna consideració a fer de les actes de Juntes 
de Govern a ratificar. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, en relació amb l’acta de Junta de Govern del 24 de febrer, vol 
comentar un punt de Recursos Humans segons el qual es declara desert l’edicte per a la 
cobertura d’un oficial de primera com a electricista. Volen tenir informació sobre quantes 
persones s’han presentat, explicacions sobre que “es demanarà una persona més polivalent”, 
si es tornarà a treure l’edicte i si en aquests moments hi ha algú que estigui realitzant aquestes 
tasques.  
 
L’Hble. Sr. Rafel Casal, president de la Comissió d’Obres i Serveis, respon que aquest edicte 
es va declarar desert a nivell intern perquè no es va presentar ningú. A nivell extern, explica 
que es van presentar 2 o 3 persones que no reunien del tot les condicions que es demanaven 
a l’edicte, que es va parlar amb ells sobre que a l’edicte figurava que s’havien de fer unes 
guàrdies i que ells, d’entrada, tampoc estaven d’acord, per tant es va donar com a desert. 
Informa que sí que es tornarà a treure un edicte, primer intern per a cobrir aquesta plaça i, si 
no es presenta ningú, després ja es tornarà fer la convocatòria externa, per a tota la població. 
Que està preparat per passar-lo per la setmana vinent o d’aquí a 15 dies com a màxim.  
 
La consellera Cabot, pel que fa a Medi Ambient, comenta que va demanar a la presidenta de 
la Comissió, Sra. Elisabeth Font, informació sobre la situació de l’ADN, després del que s’ha 
vist publicat als mitjans sobre que hi havia un informe dels veterinaris, després un 
contrainforme de tots els Comuns... i que va demanar si li podien facilitar més informació, com 
a mínim el detall per poder ser coneixedora d’aquests informes i saber què estava passant 
amb les diferents visions d’uns i d’altres. Diu que, a data d’avui, no ha rebut cap informació al 
respecte i vol saber si se li pot facilitar aquest dossier i en quin punt es troben.  
 
El cònsol major l’informa que aquest és un dossier que pertoca a la Reunió de Cònsols i que, 
per part del Comú de Canillo, és el cònsol menor el que porta aquest assumpte i li cedeix la 
paraula. 
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L’Hble. Sr. Marc Casal manifesta que a dia d’avui no hi ha cap novetat i que estan a l’espera 
de la resposta del col·lectiu de veterinaris. Reitera que és un tema que es porta des de Reunió 
de Cònsols i que hi ha tres cònsols que són els representants de totes les parròquies: el segon 
cònsol d’Andorra la Vella, la segona cònsol d’Ordino i ell mateix. Explica que el que fan els 
Comuns és senzillament subvencionar als seus ciutadans una obligatorietat que ve per 
reglament estatal. Que hi va haver una mica de controvèrsia amb el col·lectiu de veterinaris i 
que es van fer una sèrie de reunions on aquests els van fer unes apreciacions fa mesos, cap 
al gener, i es van acceptar totes. Continua explicant que una part d’aquest col·lectiu no veu 
clara la participació dins d’aquest projecte i que simplement estan a l’espera de la seva 
resposta, que ja deu fer unes tres setmanes que estan a l’espera i que per tant no hi ha cap 
novetat pel que fa a l’ADN caní.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot vol saber, sobre les desavinences amb certs veterinaris que no 
estan d’acord amb la prova d’ADN, pel que ha anat llegint a la premsa, si hi ha algun informe 
que pugui veure o documentació que avali tant el posicionament dels veterinaris com el 
posicionament de la Reunió de Cònsols o de tots els Comuns d’Andorra. 
 
El cònsol menor respon que, tal com ha dit abans, això ve d’un reglament estatal i que ells, a 
nivell tècnic o a nivell científic, no entraran a debatre si hi ha informes o contrainformes. 
Exposa que els Comuns van adjudicar aquestes feines a una UTE, en la qual hi ha un 
laboratori andorrà i una empresa catalana. A partir d’aquí els veterinaris van fer un document 
de tipus científic i, per la tranquil·litat de tots els Comuns, els cònsols van demanar a Reunió 
de Cònsols que se’ls contestessin per escrit aquests punts que els veterinaris van manifestar 
i que l’empresa adjudicatària els va contestar tots els punts amb pèls i senyals. I a partir d’aquí, 
a nivell científic, ells no tenen res a dir. Reitera que, a nivell comunal, l’únic que fan és 
subvencionar una obligació que tenen els residents a la parròquia. Considera que estan en un 
fals debat perquè no s’està debatent ni el reglament ni la llei. Pel que fa als informes, li diu a 
la Sra. Cabot que si vol els hi faran arribar perquè els pugui veure. Puntualitza que li faran 
arribar no l’informe, sinó més aviat l’escrit que van fer els veterinaris i l’informe de l’empresa 
adjudicatària. Finalitza dient que els Comuns no són els que han de debatre en absolut un 
tema científic.  
 
La consellera Cabot afirma que desconeix el sistema amb el que s’està procedint, que s’ha dit 
que hi havia uns informes per part dels Comuns i per part dels veterinaris, i que simplement 
volia conèixer una mica aquests informes i saber si realment li poden facilitar. Com que el 
cònsol menor li ha dit que li poden fer arribar, conclou que no hi ha cap més debat a seguir i 
que ho veu bé.  
Seguint amb la mateixa acta de Junta de Govern, referent a les factures d’Obres i Serveis, vol 
fer una reflexió en veu alta i li demana al Sr. Casal sobre les actuacions urgents que s’han 
realitzat a la xarxa d’aigües, per exemple sobre una actuació urgent realitzada per l’empresa 
Capicsa, remarca que sempre són actuacions urgents... de 32.000 euros, una altra que és 
una certificació, la tercera d’actuacions també urgents de Capicsa a la xarxa d’aigües, per un 
import de 10.629 euros... i demana si no es podria fer una revisió, en un moment donat, 
exhaustiva. Comenta que poder s’ha fet i ho desconeix o poder ja s’està actuant amb aquesta 
premissa interna des del Comú, per tal de planificar una mica tot el que és la xarxa d’aigües, 
perquè considera que realment és preocupant.  
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El conseller Rafel Casal li confirma a la Sra. Cabot que això no s’ha fet a tota la xarxa, però li 
comunica que pràcticament s’està realitzant perquè així sigui. Explica que el problema 
d’aquesta xarxa rau en què no deixa de ser una xarxa que ja té els seus dies i s’han de fer 
actuacions molt urgents, de pèrdues... informa que darrerament s’ha hagut de fer una pels 
reductors de pressió, que fa 24 o 25 anys que estan muntats, llavors estan molt malmesos i 
s’ha de procedir al seu canvi urgent. Li comenta a la Sra. Cabot que la factura de 32.000 euros 
a la qual es referia, possiblement és una d’aquests canvis de reductors de pressió, que creu 
recordar que van 7 reductors i que el canvi de tots aquests puja a 60.000 o 70.000 euros. 
Informa que han fet una valoració i tenen una prioritat de quins s’han de canviar, aquests que 
s’han hagut de canviar urgentment són els de l’encreuament de la carretera de Ransol, ja que 
estaven molt malmesos i s’ha hagut de canviar amb urgència, i després algun altre a les zones 
abans d’arribar a Canillo i d’Incles, que li sembla que són un total de 7. Que fins ara han 
canviat 3 i que aquests 3 volten al tomb dels 30.000 euros. Possiblement corresponen a 
aquesta factura, però que si volen més detalls sobre aquesta factura, ja li farà arribar. Afegeix 
que aquestes petites reparacions són reparacions del dia a dia, que hi ha reparacions que van 
des dels 300 euros fins a aquestes més grans que són de 30.000 euros. Conclou que estan 
localitzant els llocs on pot haver-hi certs problemes a la xarxa i que actuen en conseqüència 
amb les prioritats d’aquella que és més urgent. També informa que l’empresa que ho fa és 
Abiòtic, que se li va adjudicar per concurs fa un parell d’anys, i els preus unitaris del material 
són els que preveu el contracte, que són els preus de venta al públic més el descompte que 
té amb l’empresa i a sobre del preu net se li aplica un benefici industrial que és del 15%. I pel 
que fa al preu d’hora, també està estipulat en el contracte.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot li respon al Sr. Casal que tot això es va explicar en Comissió, i que 
comparteix que s’hagi de fer un seguit d’actuacions a tot el que és la xarxa, però que la seva 
inquietud, o proposta, seria d’anar un pas endavant: d’intentar avançar-se i de tenir una 
planificació, pels dos anys que puguin quedar, tenir una mica clar les actuacions que puguin 
ser més urgents, les que puguin passar per edicte, les que s’hagin de fer... que entenen que 
si hi ha una avaria urgent, s’ha de fer una actuació molt urgent de la mateixa, però que es 
parla d’adjudicacions urgents i considera que si són canvis que estan planificats ja entren dins 
d’un informe de tot l’any. En definitiva, que estigui una mica més planificat de cara al futur per 
saber les accions que s’han d’anar duent a terme, sabent que la xarxa està molt vella i té molts 
anys. Finalitza dient que la proposta seria aquesta, que els tècnics del Comú els puguin ajudar 
a planificar la despesa que hi pot haver en un termini de 2 anys, de 5 o de 10... que serien les 
actuacions a fer a llarg termini.  
 
L’Hble. Sr. Rafel Casal afirma que ho tenen pràcticament enllestit. Sobre les actuacions 
d’urgència que comenta la Sra. Cabot, li reitera que s’han de dur a terme amb urgència perquè 
són, o bé fuites d’aigua, o canvis de comptadors que estan fets malbé, o aquests 7 reductors 
que també estaven dins de les previsions que s’havien de canviar, ja que tenien una partida 
del pressupost per canviar-ne els més urgents. Pel que fa a les inversions més importants, 
com poden ser noves captacions, portar aigua a d’altres indrets de la parròquia, s’està acabant 
de mirar i en breu presentaran una planificació. Afegeix que sobretot el més problemàtic i el 
que més els hi costa de mirar és la qüestió d’anar a buscar noves captacions i considera que 
segurament en un termini no gaire llarg seran necessàries pel subministrament de tot el que 
es pugui fer a la parròquia. En resum, indica que d’aquestes actuacions el més car són els 
canvis de reductors de pressió, que estaven planificats, i que aquestes quantitats són les que 
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ja tenien planificades. La resta són obres que no es poden planificar. Igual es trenca ara el tub 
en un lloc i s’ha de córrer a canviar-lo. Però per tot el que són ampliacions de xarxa, 
evidentment s’haurà de treure un concurs i conclou dient que els hi presentaran en breu.  
 
La consellera Cabot, sobre l’acta del 17 de març, vol comentar un punt de RRHH sobre la 
contractació d’un cap de Finances i voldria saber en quina situació es troba aquest tema. 
 
L’Hble. Sra. Begoña Rubio informa que l’edicte ja s’ha tret internament, fa tot just 10 dies, que 
la setmana passada acabava el termini per presentacions internes i ara es traurà públicament. 
S’ha definit el que es necessita, quines són les condicions que han de complir els candidats i 
les proves que hauran de seguir per optar a aquest lloc de treball. Conclou que un cop tinguin 
totes les candidatures, es començarà tot el procés de selecció amb RRHH.  
 
La consellera Cabot pregunta si per tant estan parlant encara d’un procés intern. 
 
La consellera Rubio li respon que just avui acaba de sortir al BOPA. 
 
El cònsol major assenyala que intern no, que és extern. 
 
La consellera Cabot constata, doncs, que intern no hi ha hagut cap candidat i que per tant 
s’ha fet ara el procediment extern. Puntualitza que si el Comú, a partir de la contractació 
d’aquest cap de Finances, disposa d’aquesta figura que fins ara no existia, vol proposar, com 
a una idea en veu alta, de reorganitzar una mica el Departament de Finances a nivell de 
competències per tenir clar de qui depèn què. Considera que tot el tema administratiu estaria 
bé que pogués liderar-ho el cap de Finances, ja que opina que el paper d’intervenció és molt 
específic i ha de tenir una vessant només d’intervenció de fiscalització de tots els 
departaments. Que no creu que sigui el més adient que pengin departaments des de la 
persona que, en aquest cas, té el càrrec d’interventor. Finalitza dient que seria molt més 
correcte envers del que parla la Llei de finances comunals.  
 
La consellera Rubio assenteix i afirma que així l’interventor farà pròpiament d’interventor com 
a tal i el cap de Finances tindrà tota l’estructura a sota i podrà reorganitzar el Departament 
com cal. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, continuant amb les consideracions sobre l’acta del 17 de març, 
menciona uns altres punts de RRHH sobre la contractació de 4 persones interines per neteja 
de camins i la contractació de 8 persones interines com a operaris de neteja i manteniment de 
la parròquia de Canillo, segons els quals els primers depenen de la Comissió d’Obres i Serveis 
i els segons de la Comissió de Medi Ambient i Agricultura. Pregunta si és correcte això i si no 
estarien parlant de Jardineria. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp li contesta que està ben definit però que li haurien d’explicar amb 
detall el que farà cadascun d’aquests dos perfils i, pel que fa a les 4 persones que depenen 
d’Obres, li cedeix la paraula al conseller Casal. 
 
L’Hble. Sr. Rafel Casal exposa que es va arribar a la conclusió d’agafar aquestes 4 persones 
perquè es van adonar que en molts llocs, segurament per l’afluència de gent que hi ha hagut 
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durant la pandèmia, hi ha molta brutícia, a prop dels nuclis urbans i a zones llunyanes com 
poden ser camins de muntanya, inclús terrenys particulars que es troben al cantó d’aquests 
camins, i els va semblar oportú, abans d’arribar l’estiu, poder fer una neteja acurada de totes 
aquestes zones. Així, la finalitat d’aquestes 4 persones per a Obres i Serveis seria per procedir 
a la neteja de totes aquestes deixalles que la gent va llençant a prop de les zones urbanes i 
també a zones llunyanes com són els camins de muntanya... en definitiva: fer una neteja 
exhaustiva de tots aquests camins i indrets de la parròquia. 
 
La consellera Cabot manifesta que li sembla molt adient la proposta. Quant a les 8 persones 
interines, suposa que per la neteja i manteniment de la parròquia es refereix a camins en sí, 
obertura de nous camins... i el que ja s’ha vingut fent al llarg d’aquests anys. 
 
El cònsol major li confirma que aquestes 8 persones que depenen del Departament de Medi 
Ambient i Agricultura són les habituals de cada any, que s’ocupen més de la gestió dels camins 
de la parròquia, de la part del medi natural de la mateixa. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, pel que fa a la contractació del vaquer, vol saber si s’ha presentat 
alguna persona, si l’edicte està en marxa, ja que a la Comissió no s’ha parlat. Es va parlar que 
es buscaria, que es parlaria amb les cases pairals de la parròquia que utilitzen aquest servei 
per saber una mica la seva opinió... i en aquest moment no saben quina és la selecció 
definitiva ni com està el tema.  
 
L’Hble. Sra. Elisabeth Font explica que justament aquesta setmana han mantingut una reunió 
amb els pagesos de la parròquia per tenir el seu punt de vista, no només del vaquer sinó en 
general de la ramaderia i l’agricultura de la parròquia. Informa que la setmana vinent, a 
principis de maig, es traurà l’edicte del vaquer per començar la seva selecció i que pugui 
començar el 14 de juny, que és quan tenen prevista la seva incorporació.  
 
La consellera Cabot li demana a la consellera Font si podrà informar en Comissió del 
seguiment de selecció, abans que es decideixi la contractació d’una persona, o com a mínim 
saber una mica qui es presenta. També li agradaria disposar d’un informe o el feedback de la 
reunió que van mantenir amb els pagesos de la parròquia per saber una mica què opinen i a 
on estan.  
 
La consellera Font li respon a la Sra. Cabot que tenen previst en breu convocar-la per fer una 
Comissió i comentar tant el procés de selecció del vaquer com l’esmentada reunió. 
 
La consellera Cabot, continuant amb la mateixa acta, comenta que a l’apartat de Serveis hi 
ha una demanda o suggeriment d’un veí de la parròquia en la qual exposa la possibilitat 
d’habilitar places d’estacionament en aparcaments comunals per estacionar, no pernoctar, 
autocaravanes i que se li respon que s’està estudiant d’habilitar algunes places d’aparcament 
per a aquests tipus de vehicles. Vol demanar si s’han previst algunes places per a aquest 
estiu, ja que està a punt de començar la temporada, i també si s’han plantejat la necessitat de 
condicionar un lloc específic a la parròquia perquè puguin pernoctar una nit, com a mínim, que 
es pugui oferir aquesta àrea. Considera que és un tema que, fora d’aquí, cada vegada va a 
més i últimament les visites de les autocaravanes, si s’estacionen en un lloc adient, es pot 
aprofitar que la gent gaudeixi de la parròquia i a la vegada faci una despesa. Conclou dient 
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que és una mica la reflexió al voltant d’això degut a la demanda d’aquest veí que demanava 
sobre aquesta possibilitat. 
 
El conseller Rafel Casal, en resposta a la pregunta de la Sra. Cabot, informa que sobre la 
zona d’aparcament per a autocaravanes, siguin o no de la parròquia, ho estant mirant i 
estudiant. Pràcticament ja tenen una proposta, que seria l’aparcament que s’està construint a 
Ransol, que gairebé ja està acabat i que en un termini de 8 o 15 dies, els hi faran l’entrega 
provisional de l’obra. Explica que a la part de darrera del mateix hi ha una zona que en principi 
tindria cabuda per a 10 o 12 autocaravanes. La idea seria posar un portal en aquesta zona on 
demanen plaça fixa, no les autocaravanes que diu la Sra. Cabot que arriben una nit o dos i 
que són de pas, aquestes no serien com a places fixes, que són de les que es parla en l’acta 
a la que ella fa referència, i que vindrien a ocupar aquesta zona que tenen pensat a darrera 
de l’aparcament de Ransol. Apunta que si n’hi ha alguna que vol aparcar en una zona interior, 
també en aquest aparcament algunes, no gaires, s’hi podrien ubicar, però sobretot estarien a 
la part de darrera en una zona tancada i resguardada de l’accés de persones foranes. Quant 
a l’altre tema mencionat per la Sra. Cabot, li contesta que s’ho han mirat però que en aquests 
moments no tenen un lloc específic per a aquestes autocaravanes. Considera que hi ha 
càmpings encara a la parròquia i que aquests poden albergar aquestes autocaravanes que 
arribin a la parròquia.  
 
La consellera Cabot li pregunta al conseller Casal si es refereix a estacionar autocaravanes 
fixes o de dia, perquè la demanda que va fer el veí de la parròquia era d’uns aparcaments 
diürns, no per pernoctar, i si aquest aparcament de Ransol seria per a caravanes fixes. 
 
El conseller Rafel Casal li respon que sí, que seria per a caravanes fixes o durant el dia, però 
que en principi serien places fixes d’un mes, dos mesos o sis mesos. 
 
La consellera Cabot opina que seria interessant donar una accessibilitat en pàrquings, que hi 
ha a diversos punts de la parròquia, i poder aparcar durant el dia, perquè si la gent aparca, 
consumeix. Les caravanes que venen i estan a la parròquia un dia o que durant el dia es volen 
aparcar, doncs ubicar-les a un lloc que sigui adient, ja que si no, passen de llarg. És evident 
que si no tenen un lloc... perquè no totes pernoctaran. Manifesta que és conscient que hi ha 
càmpings, que tothom s’ha de guanyar la vida i que s’ha de donar la possibilitat que tothom 
tingui un accés però entén que les caravanes és un client que es pot quedar a la parròquia i 
pot passar el dia o varis dies. Si és una sola nit, pot anar al càmping o a on sigui. Però 
considera que hi ha hagut com una persecució sistemàtica a les autocaravanes a la parròquia 
de Canillo i creu que haurien de començar a valorar altres opcions i altres possibilitats. Reitera 
que és la primera en defensar que tots els empresaris, o en aquest cas els càmpings, es 
guanyin la vida i que igual es pot promocionar que tinguin una zona per a les autocaravanes 
per pernoctar una nit... però s’hauria de fer una proposta als diferents càmpings o buscar una 
via perquè pensa que és un turisme que pot portar una clientela que avui no és desestimable 
en cap cas.  
 
El conseller Rafel Casal, referent a les places fixes i en resposta a la Sra. Cabot, assenyala 
que el Comú tampoc té masses llocs interiors per poder deixar aparcar a aquestes 
autocaravanes, ja que tenen una alçada considerable. Exposa que un dels llocs seria 
l’aparcament de Canillo, on, si ho demanen, es podrien llogar algunes places d’aparcament, i 
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serien els dos aparcaments interiors que avui en dia permetrien poder aparcar aquestes 
caravanes i, tant l’un com l’altre, si volen interior, es podrien ubicar unes quantes. Quant al 
tema de la gent de passatge en autocaravanes, afirma que ell també és partidari d’estudiar 
aquest tema però considera que sense anar en contra dels càmpings que hi ha a la parròquia. 
Considera que està bé plantejar-se de fer això però que haurien d’anar una mica de la mà 
d’aquesta gent. Continua dient que la finalitat del Comú no és fer la competència a ningú, ni 
als càmpings ni als hotels ni als comerços ni a ningú. Si realment s’ha d’anar cap a aquest 
caire, s’hauria d’anar de la mà dels càmpings que hi ha a la parròquia a veure que els hi 
sembla. 
 
El cònsol major intervé en el debat per afegir un parell de coses. Primer, que amb ell no li 
consta que s’hagi perseguit a les autocaravanes, que una altra cosa és que una autocaravana 
es quedi molts més dies en un lloc on creuen que no s’hi pot estar perquè requereix d’uns 
equipaments que no es tenen, però que no li consta. Al Tarter, per exemple, molt sovint hi ha 
autocaravanes, i a l’hivern també. I segon, hi ha una Llei d’allotjaments turístics que es va 
aprovar al 2017 per Govern i aquesta Llei ha de desenvolupar dos reglaments lligats a 
l’aparcament d’autocaravanes: per estades curtes i per estades llargues, i evidentment aquest 
reglament marcarà també les pautes en aquest país per poder tenir aparcaments per a 
autocaravanes. Manifesta el seu acord amb la Sra. Cabot en què és una tendència que va a 
l’alça, tendència que ha de tenir en compte la parròquia de Canillo... Remarca que trobar un 
espai no és fàcil, ja que tots els terrenys que té el Comú de Canillo per pàrquing els té llogats.  
No descarta que en un d’aquests pàrquings també s’hi pugui habilitar equipaments per a 
autocaravanes i considera que ho han de tenir en compte, que han d’estar a l’espera del que 
els marcarà Govern com a equipaments, tant per estades curtes com per estades llargues, ja 
que per estades llargues els aparcaments necessitaran de més equipaments que no pas els 
d’estades curtes. Conclou anunciant que aniran una mica en paral·lel amb el que pugui fer 
Govern i que, tal com diu el Sr. Casal, sense anar en detriment de l’oferta de càmpings que hi 
ha actualment a la parròquia, si és una tendència que va a l’alça ho hauran de tenir en compte 
cada vegada més sens dubte.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot agraeix que estiguin d’acord i que estiguin tots més o menys en la 
mateixa sintonia. Menciona que el turisme no és fixe, que va evolucionant i que n’hi ha canvis 
de tendències. Afegeix que la Covid ha ajudat possiblement a què aquesta tendència, essent 
molt important a partir d’ara o quelcom que no se li pot donar l’esquena. I que fa anys que la 
voluntat era que els càmpings entenguessin que hi havia una necessitat i considera que l’han 
de posar a damunt de la taula. Li comenta al cònsol major que si vol esperar a què Govern 
defineixi... però que l’estiu està a la cantonada i que li sabria molt greu que el comerç, la 
restauració o altres instal·lacions que pugui haver a la parròquia com l’entrada al Palau i altres 
llocs, desaprofitin un turista que possiblement arribi amb autocaravana. De totes maneres, 
reitera el seu agraïment perquè estiguin tots d’acord i que intentin anar treballant i evolucionant 
en aquesta línia. Pensa que és positiu.  
 
El cònsol major dona per acabat el debat sobre les autocaravanes i els càmpings i pregunta 
si hi ha alguna consideració més a fer sobre l’acta del 17 de març. 
 
La consellera Cabot vol incidir sobre un informe del bander sobre el dipòsit de material, ferralla, 
fustes i altres que hi ha a diferents indrets de la parròquia i que s’estan incomplint els Arrestos 
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comunals. Manifesta que vol recolzar la iniciativa, posar-se a la seva disposició i que en 
aquesta decisió espera que es facin les actuacions necessàries, que considera que seria una 
bona feina, conjuntament amb la neteja de camins d’aquest estiu i que es va portant a terme, 
perquè n’hi ha espais, tant públics com privats, com s’ha parlat a la Comissió d’Obres i Serveis, 
que a vegades cal, des de les Corporacions comunals, i en aquest cas des del Comú de 
Canillo, posar una mica d’ordre. I pensa que està bé, que s’ha fet un primer pas, i reitera que 
recolza la iniciativa. Referent a la Comissió d’Obres, comenta que es va aprovar un pressupost 
de Semsa pel projecte i direcció d’obres per una plataforma al final de la carretera de 
l’Armiana, per un import, que és la direcció i el projecte, de 10.800 euros. Vol demanar a la 
majoria que aquest projecte sigui sostenible per a aquesta zona. Assenyala que quan es parla 
de “plataformes” tots veuen ciment. I pel que fa a la construcció del pont, ja que és inevitable 
que hi hagi aquest pont a l’entrada de la Vall del Riu, demana que sigui un projecte que 
compleixi un embelliment amb elements naturals, que no hi hagi un impacte mediambiental, i 
minimitzar... perquè hi haurà a les sortides dels ponts tots els cablatges... a l’entrada d’aquesta 
plataforma per poder girar el bus elèctric... demanen que l’entorn sigui, a nivell del medi 
ambient, el més cuidat possible.  
 
L’Hble. Sr. Rafel Casal li contesta a la Sra. Cabot al respecte que no dubti ni un moment que 
seran molt i molt curosos amb aquest projecte i així se’ls hi ha demanat a l’empresa 
adjudicatària d’aquest projecte i a la direcció d’obra, que és Semsa. Reitera que naturalment 
seran curosos. Li precisa que els murs que estan pensats fer allà no són murs de maçoneria 
sinó que són murs de vegetació, que es fan amb terra, i una vegada ha tornat a créixer la 
vegetació, no es veu res. Quant a l’escalinata que arribarà a la sortida de les passarel·les, la 
idea és fer-la sense malmetre res la penya. Seria amb unes plataformes de fusta que anirien 
col·locades a sobre de la penya, suportades amb uns peus metàl·lics i tampoc es malmetria 
res. Li assegura que de totes formes tindran en compte el seu suggeriment i que encara seran 
més curosos en aquest projecte. No obstant, si veuen alguna cosa que no els sembla prou 
adequada, la faran rectificar però que no dubti ni un moment que seran el màxim de curosos 
respecte al medi ambient en aquesta zona, tant a un cantó com a l’altre de la passarel·la.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, sobre l’acta de Junta de Govern del 24 de març, fa esment sobre 
un pagament d’hores extres a Obres i Serveis per la treta de neu. Vol incidir en un tema que 
ja se n’ha parlat en Comissió sobre valorar una mica l’adjudicació de la treta de neu de cara 
al futur o als propers anys, de tenir-ho en consideració perquè inicialment es fa una adjudicació 
d’una manera però després, entre les hores que ha de pagar a través del Comú per la treta 
de neu i les hores que no estan a contemplades dins del “bonus” inicial, es paguen a un altre 
preu... Vol reflexionar en veu alta que l’adjudicació de la treta de neu els preocupa, que són 
molts diners... que és evident que són necessaris i que no ho dubten en cap moment que és 
una parròquia alta i necessita la treta de neu, però demana que s’intenti buscar el millor 
sistema de qualitat-preu perquè s’adapti una mica a les arques i que siguin tots curosos amb 
les adjudicacions públiques.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp respon que són conscients que s’ha de millorar i que hi estan 
treballant. Apunta que de cara als propers anys intentaran fer les millores que toquin en base 
a les dificultats que han pogut tenir aquests darrers dos anys. 
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La consellera Cabot continua amb les seves consideracions de l’acta i, sobre un punt de 
l’apartat de Joventut, vol comentar una contractació amb caràcter d’urgència d’una monitora 
de lleure per a l’atenció de dos infants, amb l’aprovació de la CONAVA, a les setmanes de 
Pasqua. Demana que en la nova contractació que hi ha pel personal d’estiu, que a la Junta 
del 31 de març es diu que hi haurà 12 interins com a monitors de lleure, si ja estan incloses 
específicament aquestes monitores que s’han de fer càrrec de nens de la CONAVA, més que 
res per no haver de fer una adjudicació directa amb caràcter d’urgència i que sigui ja planificat 
dins de les contractacions d’interins d’estiu, que aquesta és la qüestió.  
 
L’Hble. Sra. Anna Palmitjavila contesta que ja ho tenen planificat, però el problema és que fins 
a l’últim moment no se sap si aquests infants vindran a l’Esplai o no. Llavors, en funció d’això 
el Ministeri els fa la demanda. Explica que en aquest cas els nens es van inscriure a última 
hora però que normalment se sap amb una mica d’antelació i sí que està previst. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, pel que fa a l’acta del 31 de març, observa que a cada Comissió 
d’Obres i Serveis s’aproven unes factures molt elevades. Remarca que a una Comissió del 
dia 17 era 1.100.000 euros, que ara estan parlant de 886.000 euros... Manifesta que els falta 
molta informació perquè hi ha moltes adjudicacions que venen del mandat anterior, com poden 
ser la del pàrquing de Ransol, la de l’edifici del Telecabina... diu que es van pagant però que 
no poden saber si realment estan al final d’aquests pagaments. Els van dient que ja s’acaba, 
que això està a punt de liquidar-se... però que constantment estan entrant pagaments i 
demanen si poden disposar d’un estat final de totes aquestes obres que no són del mandat, 
sinó que són anteriors al mandat, per saber exactament si l’execució del pagament ja està al 
final o encara queda despesa a realitzar... una mica saber on estan perquè quasi tot són molts 
pagaments de l’anterior mandat i per tant van retardats d’un any i mig de pagaments anteriors.   
 
El cònsol major li comunica que li faran una relació d’aquestes grans obres que venen del 
mandat anterior, una relació de factures pagades i també del que queda pendent per pagar 
de cadascuna d’aquestes obres.  
 
La consellera Cabot vol saber també a quin preu es va realitzar l’adjudicació, ja que són 
desconeixedors d’aquest preu. 
 
El cònsol major mostra la seva conformitat i li diu que li faran arribar. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, referint-se a l’acta del 14 d’abril, exposa que es parla d’un tema del 
qual no han estat informats en Comissió, que normalment els havien informat en altres 
Comissions de casos com aquest: la incoació d’un expedient per motiu d’una infracció 
urbanística al pont de la Mandurana. No saben a què fa referència i no entenen perquè no se 
n’ha parlat a la Comissió que van fer no fa massa, que igual va ser a posteriori... Vol saber si 
ja s’ha incoat aquest expedient, o si està a punt d’incoar-se, i la motivació que hi ha per fer 
l’expedient.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp, en resposta a la pregunta de la Sra. Cabot, informa que va ser 
una actuació d’urgència. Explica que van rebre de veïns de la zona que s’havia actuat sobre 
aquell pont per part d’un privat, quan aquell pont és comunal, i ràpidament es va haver d’aturar 
l’obra i d’incoar aquest expedient. Per aquest motiu no es va parlar en Comissió, perquè es 
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va actuar sobre el moment per aturar aquesta obra que s’estava fent. Conclou que bàsicament 
aquest és el motiu i li demana al conseller Rafel Casal si vol fer alguna apreciació addicional.  
 
L’Hble. Sr. Rafel Casal corrobora les paraules del Sr. Cònsol i afegeix que li sembla que va 
ser una denúncia verbal segons la qual deien que estaven treballant en aquest pont, que 
estaven fent unes obres de reforç i d’eixample sense cap tipus de permís. Explica que el fet 
que fos un pont comunal i un camí comunal va fer que s’actués amb urgència, per tal que 
paressin les obres i tornessin a deixar en l’estat que estava anteriorment tota aquella zona. 
Apunta que si cal, a la pròxima Comissió, ja es parlarà amb més detall sobre el tema. 
 
L’Hble. Sr. Marc Casal intervé per fer un matís al respecte i exposa que quan és un atur 
d’obres, és un acte d’urgència que fa el cònsol major, per tant, quan hi hagi una circumstància 
d’aquest tipus en cap cas tindrà temps de passar per Comissió o per Junta de Govern perquè 
això es decreta en el moment i el Cònsol té la facultat de poder fer l’atur d’obres al moment. 
Que entendran que si aquest procediment hagués de passar per Comissió i per Junta de 
Govern, s’allargaria tant que potser aquestes obres ja estarien acabades. I finalitza dient que 
volia matisar el perquè aquesta actuació s’havia fet tan ràpid i amb el termini tan curt. 
 
La consellera Cabot diu que entén la situació i que s’ha de ser immediat, però remarca que 
van fer Comissió fa una setmana no encara i que, si l’actuació va ser fa 15 dies, en Comissió 
no se n’havia parlat. Suposa que ha estat un fallo i que no es va posar en Comissió però que 
ja hi havia l’actuació feta. Resol que si no s’ha parlat però que, com diu el Sr. Casal, se’n 
parlarà pròximament, simplement volia saber el motiu d’aquesta actuació i què havia passat, 
que ho desconeixia i que volia estar informada al respecte.  
 
El cònsol major, donant per finalitzades les actes, fa saber que es pot passar a la votació i 
demana a la Sra. Cabot quines actes aprovarien, s’abstindrien o votarien en contra.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot comunica que voten a favor totes les actes de Junta de Govern. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp anuncia que les actes queden aprovades per assentiment. 
 
 
 
3. Facultar a qualsevol d’ambdós cònsols per contractar una pòlissa de crèdit de fins a 
3.000.000€ i formalitzar els documents escaients. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp cedeix la paraula a la presidenta de la Comissió de Finances, 
Administració i Noves Tecnologies. 
 
L’Hble. Sra. Begoña Rubio procedeix a la lectura del següent informe: 
 

Informe sobre la proposta de facultar a qualsevol d’ambdós cònsols a contractar una pòlissa de crèdit 
de fins a 3.000.000€ i formalitzar els documents escaients. 

 
 
Vistos els objectius de sostenibilitat financera, d’estabilitat pressupostària i fiscal, establerts en la Llei 
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32/2014;  
Vist que el deute dels Comuns, inclosos els organismes públics, les entitats públiques i parapúbliques 
que hi estan vinculades, així com les societats públiques amb una participació dels Comuns majoritària 
en el capital o suficient per tenir-ne el control, no podrà superar el dos-cents per cent (200%) de la mitja 
dels ingressos totals liquidats en els pressupostos corresponents als tres anys naturals immediatament 
anteriors, calculat d’acord amb l’establert en la Llei de les finances comunals; 
Vist el Marc pressupostari del Comú de Canillo per al temps corresponent al mandat 2020-2023. Revisió 
per a l’exercici 2021; 
Vista la voluntat del Comú de Canillo de contractar una pòlissa de crèdit d’un any de duració de fins a 
3 milions d’euros;   
Vist que no se superaran amb la contractació proposada els límits d’endeutament establerts;  
Aquesta Intervenció, en l’exercici de les funcions que li atribueixen els articles 84 i 85 de la Llei de les 
finances comunals: 
 
Informa: 
Que es presenti al Consell de Comú per la seva autorització la proposta de facultar a qualsevol 
d’ambdós cònsols per contractar una pòlissa de crèdit de fins a 3.000.000€ i formalitzar els documents 
escaients. 
 
Canillo, 25 de febrer de 2021 
 
Josep Maria Francino Batlle 
Interventor  
 
 
La consellera Rubio afegeix que es tracta de facultar als dos cònsols per la renovació de la 
pòlissa de crèdit que ja tenen contractada i que no s’ha fet servir en els darrers 4 o 6 anys. 
Que aquesta renovació es fa anualment i aquest any ha de ser una renovació sindicada. 
Informa que s’estan acabant de negociar les condicions entre tots els Comuns, no només amb 
el Comú de Canillo, i l’únic que es fa és permetre la renovació d’aquesta pòlissa un cop estigui 
tot definit per part dels cònsols. 
 
El cònsol major demana si hi ha alguna consideració al respecte. 
 
La consellera Cabot manifesta que no tenien cap coneixement de a què s’atribuïa aquesta 
renovació de pòlissa de 3.000.000 euros. Que ahir a la Comissió de Finances se’ls va informar 
que era una renovació, com ha explicat la Sra. Rubio, en la qual no s’han utilitzat aquests 
3.000.000 euros en tot cas els últims anys, i que per tant no entenen les preses per aquesta 
necessitat de facultar la signatura dels cònsols. Demana que els agradaria tenir més 
informació i saber quin tant per cent d’obertura hi ha, quin tant per cent d’interessos, de 
comissions... que això s’està negociant i per això no entenen aquesta rapidesa, que es podien 
haver esperat una mica i que haguessin tingut tota la informació a l’abast. Per aquest motiu, i 
perquè tampoc se’ls havia informat abans de presentar-ho amb documents en Consell de 
Comú, hi votaran en contra. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp li comenta a la Sra. Cabot que entén que pot quedar una mica 
estrany “facultar els cònsols” quan encara això no està tancat... però li aclareix que facultar no 
vol dir que signin. Assegura que no signaran fins que tinguin totes les condicions tancades. 
Reconeix que pensaven que aniria molt més ràpida la negociació amb l’ABA i no ha estat així, 
que encara estan acabant de negociar de forma conjunta amb tots els Comuns. Explica que 
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des de l’ABA se’ls ha demanat de treballar totes les condicions bancàries a nivell conjunt per 
tal de fer les mateixes condicions per a tots els Comuns. Li garanteix que no està previst 
utilitzar aquesta pòlissa i que, evidentment, abans de tancar-ho, i sobretot abans de signar-ho 
els cònsols, des de la Comissió de Finances ja se li farà part d’aquestes condicions, però que 
pot estar tranquil·la perquè tant per al Comú de Canillo, com per a totes les Corporacions, 
l’objectiu és aconseguir les millors condicions possibles i que en això estan treballant: intentar 
que siguin millors que les d’ara. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot agraeix l’explicació del Sr. Cònsol i, com els havia assenyalat el Sr. 
Albert Torres l’any passat, quan van aprovar la renovació d’aquesta pòlissa, que els interessos 
que es pagaven eren elevats i que estaven una mica fora de mercat, també que els hagin 
tingut en compte, o com a mínim indirectament s’hagi fet cas de la reflexió que es va fer i que 
avui estiguin negociant amb l’ABA tots els Comuns per tal de millorar les condicions, o com a 
mínim per tenir unes condicions més alineades al mercat. Manifesta que entén perfectament 
que no es farà res mentre que no s’informi però li retreu que no se’ls havia informat ni que 
s’havia de facultar als cònsols abans per Comissió. Que entendrà que ells com a mínim volen 
saber a on estan i que no poden votar a favor. Considera que és una qüestió de procediments 
i de consideració envers la minoria. Reitera que aquest cop votaran en contra perquè pensen 
que no tenen totes les dades suficients per poder donar el vistiplau a facultar als cònsols en 
aquest moment, i que més endavant espera tenir més informació a través de la Comissió de 
Finances.  
 
El cònsol major li respon a la Sra. Cabot que la tindran, que pot estar tranquil·la en aquest 
sentit. I anuncia que s’aprova la proposta per majoria, per 8 vots a favor i 1 en contra. 
 
 
 
4. Proposta i aprovació, si escau, per l’atorgament de subvencions en l’àmbit social i 
cultural. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp, com a president de la Comissió de Dinamització Turística i 
Cultural, comenta que, pel que fa a les Comissions de Festes, atès que l’any passat es van 
fer molt poques activitats degut a les restriccions sanitàries per la pandèmia, hi va haver molt 
poca despesa per part d’aquestes Comissions. Informa que se’ls va demanar quin import els 
hi caldria, atès que havien gastat molts pocs diners, per igualar les subvencions habituals de 
cada any. Així, el que s’aprova aquest any és aquest import que permet que disposin dels 
mateixos diners que disposarien en un any normal. Quant a la resta, són subvencions 
habituals que no tenen increment respecte de l’any anterior.  
 
L’Hble. Sr. Miquel Casal, com a president de la Comissió de Gent Gran i Benestar Social, 
enumera les entitats que sol·liciten la subvenció com cada any. 
 
L’Hble. Sra. Anna Palmitjavila, presidenta de la Comissió de Joventut i Esports, exposa que 
la subvenció a aquestes entitats també s’ha fet en base a la tresoreria que tenien respecte a 
l’any passat i que se’ls ha atorgat als 6 clubs que han demanat la subvenció, que són els 
mateixos que l’any passat. Informa que el Telemark Zenit va entrar la sol·licitud fora de termini 
degut a què al novembre van pensar que no podrien fer campus d’estiu, però vista l’evolució 
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de la pandèmia finalment sí que el podran fer. Llavors van entrar la sol·licitud i se’ls hi va 
atorgar. 
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot, sobre les entitats esportives, demana si són els mateixos imports 
que l’any passat, ja que li dona la sensació que més o menys són iguals.  
 
La consellera Palmitjavila assenteix i indica que a moltes subvencions esportives els imports 
serveixen per pagar els salaris i que, tot i haver l’aturada de la pandèmia, els salaris es van 
pagar igualment, per això l’import és gairebé el mateix que l’any passat. 
 
La consellera Cabot opina que les activitats no han estat igual, ja que hi ha hagut molts mesos 
que no s’ha pogut fer absolutament cap activitat... que no valoraran a fons la situació però 
considera que en realitat hi ha hagut una pandèmia i no s’ha fet la mateixa despesa, com ha 
dit el Sr. Cònsol amb tot... que és veritat que sí que hi ha salaris que s’han pagat però que 
també hi havia mitjans per no tenir que pagar o pagar una part proporcional a través dels 
ERTOS... 
 
El cònsol major intervé per assenyalar que, pel que ell coneix més, que són els clubs que han 
estat directament vinculats amb la pista de gel, sí que és cert que no van patinar durant el 
tancament del primer confinament, del 14 de març fins a principis de juny, i en aquests mesos 
no es van pagar hores de gel. I sobre el tema de si s’havien de posar o no en ERTO als seus 
treballadors, sobretot entrenadors, explica que com que és competència seva, no s’hi han 
posat en tot això i que no han entrat en el detall de demana’ls-hi si havien fet algun estalvi, i 
creu que si han fet algun estalvi, aquest deu ser minoritari perquè durant aquests mesos de 
confinament segurament han hagut de preparar altres activitats per quan comencés la 
temporada. Conclou dient que no han entrat en el detall de la seva gestió de RRHH o altres 
despeses d’aquests clubs esportius i li cedeix la paraula a la consellera Palmitjavila.  
 
La consellera Palmitjavila afegeix que a nivell global de la partida sí que s’ha pogut reduir un 
5%, gràcies a la tresoreria que tenien els clubs, però les activitats que durant la pandèmia no 
es van poder dur a terme, les estan intentant dur a terme ara. Fins i tot, les que es podien fer 
mitjançant exercicis telemàtics a nivell de físics i coses així, es va continuar fent. Per tant 
l’activitat no es va quedar aturada al cent per cent. 
 
La consellera Cabot manifesta el seu acord i diu que no entraran a aprofundir els criteris que 
es puguin aplicar per les subvencions però que considera que són subvencions elevades, que 
tots són conscients que són uns diners de les arques comunals que són importants, i a partir 
d’aquí també vol fer una reflexió al voltant d’això: si tots els clubs que es vagin subvencionant 
cada any els han d’anar pagant des d’una corporació com el Comú, una part important de la 
seva despesa... Opina que és important i és bo potenciar l’esport de base però que s’hauria 
de veure una mica l’equilibri pressupostari en aquests anys on tots estem tenint dificultats. 
Reitera que l’esport és important, que no aniran en contra de les activitats esportives ni molt 
menys, que estan segurs que s’intenta fer el màxim perquè els nens puguin practicar algun 
esport a la parròquia però demana d’intentar ser una mica més exigents amb les subvencions, 
ja que creu que els imports són importants.  
 



 
 
 
 
 

P à g .  16 | 29 
CC/28-04-2021 

 
 
 
 
 

L’Hble. Sr. Francesc Camp constata que els imports són importants però destaca que aquests 
clubs han tingut una funció, més que mai, social perquè el confinament ha sigut complicat, i 
sobretot pels nens petits que són els que justament es beneficien d’aquests clubs. I partint 
d’aquesta base, comenta que només s’han limitat a pagar el que els demanaven, afegeix que 
també entenen que per a ells ha estat complicada aquesta gestió i repeteix que no han volgut 
entrar en el detall de les seves despeses aquest any. Per la resta, exposa que sempre hi ha 
els controls escaients i sempre s’està a sobre, cada any, no només aquesta pandèmia, sobre 
les despeses que fan, per tenir clar que aquests diners que el Comú els hi transfereix estan 
ben utilitzats.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot respon que és conscient i que per aquest motiu entenen que l’esport 
pel jovent i pels nens de la parròquia és important, i més en moments difícils com aquest. Per 
això votaran a favor i donaran el seu vistiplau en aquest cas a l’atorgament d’aquestes 
subvencions, però demana que s’intenti parlar entre tots i fer una mica de seguiment de com 
s’estan aplicant les subvencions perquè les partides són importants.  
 
L’Hble. Sr. Marc Casal intervé per apuntar que, en referència al control que tenen aquestes 
entitats, el tenen molt ben definit en un reglament. El Comú de Canillo disposa d’un Reglament 
de subvencions en el qual es defineix amb quins criteris i amb quins imports. És evident que 
totes aquestes subvencions compleixen els criteris del Reglament, als quals s’han d’adaptar 
aquestes entitats esportives i han d’adaptar els seus pressupostos. Informa que el Comú de 
Canillo mai pot superar el 75% del pressupost anual d’una entitat esportiva, per tant, sigui amb 
pandèmia o sense pandèmia, aquests controls continuen existint. A nivell de costos, 
puntualitza que el Comú de Canillo ha tingut un increment a nivell de costos, i totes les 
empreses en general, per tal d’adaptar-se a les mesures Covid. Entén que aquests clubs que 
tenen tant moviment de nens, per exemple el Soldeu Esquí Club amb uns 120 nens, l’Hoquei 
Gel amb 120-140 nens... són clubs que estan gestionant moltíssims nens i que segur que 
s’han hagut d’adaptar a les mesures Covid, les quals els hi han suposat un esforç econòmic 
suplementari durant aquest període del 2020 posterior al confinament, per tant, tot i haver 
estat 3 mesos tancats, de ben segur una bona part de l’estalvi que van poder fer durant 
aquests 3 mesos han hagut d’afrontar despeses suplementàries per les mesures decretades 
per Govern per poder tenir els nens amb total tranquil·litat i garanties sanitàries per poder 
desenvolupar les tasques esportives.  
 
La consellera Cabot replica que en cap cas ha posat en dubte que no s’estigui aplicant el 
Reglament que té el Comú de Canillo quant a les subvencions. Que entén perfectament que 
el Reglament fa temps que el tenen al Comú i està funcionant bé. Comenta que, per una altra 
banda, hi ha una Llei de l’esport en la qual també es marca com s’ha de funcionar i que també 
creu que s’està respectant. Manifesta que l’únic que ha fet és una reflexió en veu alta sobre 
un tema... exposa que les subvencions són importants, que hi ha una dificultat general a tot el 
país, i que l’increment d’aquestes subvencions és difícil que pugui anar cada any a més. 
Considera que avui és important de tenir aquest tema controlat i que els clubs també han de 
saber que aquests diners costa molt, pels Comuns i per les entitats públiques, de fer-hi front. 
Conclou dient que només vol exposar una situació que pensa que tots han de controlar molt: 
la despesa en tots els àmbits. A partir d’aquí, entén que s’han de mantenir els clubs i que 
estan fent una funció esportiva i social molt important. Per aquest motiu, com ha dit abans, 
donaran suport a les subvencions per a totes les entitats de la parròquia. 
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El cònsol major dona per tancat el debat i comunica que s’aprova la proposta per assentiment. 
 
A continuació es transcriu el contingut d’aquest acord aprovat en Junta de Govern: 
 
 
DINAMITZACIÓ TURÍSTICA I CULTURAL 

 
- Aprovar l’atorgament de subvencions a diferents entitats de la parròquia que així ho han sol·licitat, en 
compliment del que disposa l’Ordinació d’atorgament de subvencions a activitats socioculturals, 
esportives, benèfiques i de lleure d’aquest Comú (BOPA núm. 27, any 14, del 21 de març del 2002). 

Pel que fa a la partida pressupostària 205-33700-482200 (Comissions de festes, APA, agrupacions i 
altres), s’acorda concedir les següents subvencions: 

- Comissió de Festes de Canillo, amb núm. de registre 1125985, per un import de 6.000€, per 
a l’organització de la Festa Major de Canillo. 

 
- Comissió de festes de la Ribera, amb núm. de registre 1125679, per un import total de 6.200€ 

per a l’organització de les festes majors de Ransol, L’Aldosa i Els Plans, i de Sant Pere del 
Tarter respectivament (3.100€ per a Ransol, l’Aldosa i els Plans, i 3.100€ per al Tarter). 

 
- Amics de la Cambra Romànica, amb núm. de registre 1125988, per un import de 12.500€ per 

a la continuïtat del Cicle de Cambra Romànica i el Concurs Internacional Cambra Romànica. 

 
- APA Escola Francesa de Canillo, amb núm. de registre 1125975, per a l’organització i 

promoció d’actes diversos per als alumnes, per un import de 4.000€. 

 
- APA Escola Andorrana de Canillo, amb núm. de registre 1116436, per a l’organització i 

promoció d’actes diversos per als alumnes, per un import de 4.000€. 

 
Núm. d’informe favorable d’Intervenció: 202101021. 

GENT GRAN I BENESTAR SOCIAL 

 

- Aprovar l’atorgament de subvencions per al 2021 de les següents sol·licituds, en compliment del que 
disposa l’Ordinació d’Atorgament de Subvencions a activitats socioculturals, esportives, benèfiques i 
de lleure d’aquest Comú (BOPA núm. 27, any 14, del 21 de març del 2002): 

 Caritas Parroquial de Canillo: 2.520€ (pagament setembre 2021). 

 Associació d’AINA: 2.100€ (pagament juny 2021). 

 Associació de la Gent Gran de Canillo: 1.575€ (pagament juny 2021). 

 
Número d’informe favorable d’Intervenció: 202103025 
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JOVENTUT I ESPORTS 

 
- Aprovar l’atorgament de subvencions a activitats socioculturals esportives, benèfiques i de lleure 
d’aquest Comú (BOPA núm. 27, any 14, del 21 de març del 2002) s’acorda elevar a l’aprovació del 
Consell de Comú  l’atorgament de subvencions a diferents entitats de la parròquia que així ho hagin 
sol·licitat, comptant amb l’informe d’Intervenció. 
 
Pel que fa a la partida pressupostària 65100482100-34100-482100 (Clubs i Entitats esportives, 
s’acorda concedir les següents subvencions:  
 

1. Soldeu Esquí Club, per a la promoció i la dinamització de l’esquí, per un import total de 
125.658,87€.  

 
2. Andorra Club Gel, per a la promoció del patinatge artístic sobre gel, per un import total de 

75.913,75€. 

 
3. Andorra Hoquei Gel, per a la promoció de l’hoquei sobre gel, per un import total de 45.963,02€. 

 
4. Canillo Club Judo, per a la promoció del judo a la parròquia, per un import total de 13.328,28€. 

 
5. Telemark Zenit, per a la promoció del Campus Esportiu d’estiu  a la parròquia de Canillo, per 

un import de 750€. (La sol·licitud d’aquesta subvenció va entrar fora de termini, degut a que el 
Club al mes de novembre pensava que la situació sanitària complicaria molt l’organització del 
campus, però valorant l’evolució i les activitats que els altres Clubs poden fer amb els grups de 
convivència reduïts, van considerar que seria interessant oferir aquesta activitat pels més 
joves).  

 
6. Federació Especials Olímpics, per a l’organització d’un Trofeu Nacional d’Esquí Special 

Olímpics, per un import total de 1.000€. 

Número d’informe favorable d’Intervenció: 202103025 

 
 
 
5. Proposta i nomenament, si escau, dels consellers de Comú que formaran part de la 
Comissió de Seguiment del Programa de jubilació voluntària dels funcionaris i 
treballadors públics de caràcter indefinit del Comú de Canillo. 
 
L’Hble. Sr. Marc Casal procedeix a la presentació d’aquest punt i recorda que es va aprovar 
un Reglament de prejubilacions en el qual tots els treballadors del Comú que coincidien amb 
els paràmetres s’hi podien acollir. Aquest Reglament, en el seu article 8, diu que s’ha de 
constituir una Comissió i que és la que valorarà aquestes jubilacions. Informa que per primera 
vegada han tingut una demanda d’un treballador del Departament de Serveis per estudiar 
d’acollir-se a aquest programa de prejubilacions i aquí el que es faria és formar aquesta 
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Comissió segons marca el Reglament. Aquest Reglament diu que serà el cònsol major, el 
cònsol menor, dos consellers, la secretària general i el Departament de RRHH. Per tant, 
proposen que per part dels consellers de Comú nomenats per a aquesta Comissió de 
seguiment, un sigui el president de la Comissió corresponent a la demanda i l’altre conseller 
sigui un membre de la minoria, i que formi part d’aquella Comissió, per tal que sigui més 
eficient el seguiment del dossier. A les Comissions que estiguin els dos membres de la 
minoria, podran decidir ells mateixos qui dels dos pot assistir a les reunions de seguiment del 
Programa de jubilacions. 
 
El cònsol major vol fer un matís i comenta que avui s’aprova aquest punt però que no seria 
només per a aquest proper candidat a prejubilar-se, sinó que és una aprovació que fan ja pel 
temps que sigui fins que no es revoqui o algú faci un canvi, que seria permanent. Afegeix que 
tal com s’ha redactat ja dona flexibilitat perquè es puguin triar les persones que toquin en 
funció de l’empleat del Comú que ho demani del departament que estigui adscrit. 
 
El cònsol menor corrobora les paraules del Sr. Cònsol i aclareix que es referia a què s’ha 
iniciat aquest procediment perquè hi ha la primera demanda. 
 
La consellera Cabot diu que el redactat i la situació li sembla correcte. Vol donar les gràcies 
per haver-los inclòs com a membres de la minoria, per poder debatre, per poder formar part 
d’aquesta Comissió i per poder valorar qualsevol plantejament que pugui venir del personal 
que es vulgui retirar del Comú de Canillo. Pensa que formen part del Comú i reitera el seu 
agraïment per donar-los l’oportunitat de formar part d’una Comissió en la qual es prenen 
decisions importants pel personal. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp destaca que és important que puguin ser-hi per valorar 
conjuntament aquestes propostes de prejubilació. Vol recordar que ha estat un Reglament 
que en tot moment li han donat suport, que van fer aportacions que es van tenir en compte i 
que tenia molt sentit que també tinguessin cabuda en aquesta Comissió.  
Seguidament anuncia que s’aprova aquest punt per assentiment.  
 
 
A continuació es transcriu el contingut de l’acord corresponent: 
 
 

ACORD DE CONSELL DE COMÚ DE DATA 28 D’ABRIL DE 2021. 
DESIGNACIÓ CONSELLERS DE COMÚ PER LA 

COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL PROGRAMA DE JUBILACIÓ VOLUNTÀRIA  
DELS FUNCIONARIS I TREBALLADORS PÚBLICS DE CARÀCTER INDEFINIT  

DEL COMÚ DE CANILLO 
 
Vist el Reglament del 26-11-2020 del Programa de jubilació voluntària dels funcionaris i treballadors 
públics de caràcter indefinit del Comú de Canillo, publicat al BOPA 141/20 de data 2 de desembre de 
2020; 
 
Vista la modificació del Reglament del Programa de jubilació voluntària dels funcionaris i treballadors 
públics de caràcter indefinit del Comú de Canillo, publicada al BOPA 23/2021 de data 17 de febrer de 
2021; 
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Atès que dit Reglament, en el seu article 8, prescriu que la tutela i el control de l’esmentat Programa 
és exercit per una Comissió de Seguiment la qual és responsable de valorar cadascuna de les 
sol·licituds; 
 
Atès que la Comissió ha d’estar conformada per les següents persones: 
 
- el/la cònsol major o el/la cònsol menor,  
- dos consellers/res de Comú designats pel Consell de Comú,  
- el/la secretari/a general del Comú,  
- el/la responsable del Departament de Recursos Humans.  
 
Atès que d’acord amb dit precepte, el Consell de Comú ha de designar dos consellers de Comú per 
formar part de l’esmentada Comissió; 
 
El Consell de Comú, en la seva sessió de data 28 d’abril de 2021, 
 
ACORDA: 
 
Primer.- El nomenament dels dos consellers/es de Comú com a integrants de la Comissió de 
Seguiment del Programa de Jubilació Voluntària del Comú de Canillo, d’acord amb les següents 
prescripcions, segons el cas: 
 
- el/la conseller/a que ostenti la presidència de la Comissió del departament on figuri adscrit/a el/la 
treballador/a que realitzi la demanda per acollir-se a l’esmentat Programa. 
- un/a conseller/a de la minoria comunal. 
 
Segon.- Conseqüència de l’acordat, la Comissió de seguiment del Programa de Jubilació voluntària del 
Comú de Canillo, quedarà formada, per cada cas, per les següents persones: 
 
- el/la cònsol major o el/la cònsol menor,  
- el/la conseller/a que ostenti la presidència de la Comissió del departament on figuri adscrit/a el/la 
treballador/a que realitzi la demanda per acollir-se a l’esmentat Programa, 
- un/a conseller/a de la minoria comunal, 
- el/la secretari/a general del Comú,  
- el/la responsable del Departament de Recursos Humans.  
 
 
 
6. Proposta de modificació per a l’atorgament de llicències urbanístiques. 
 
L’Hble. Sr. Cerni Pol, president de la Comissió d’Urbanisme, exposa que en aquest punt es 
proposaria aprovar una suspensió temporal d’aprovació de vàries llicències urbanístiques. 
Concreta que es tractaria de proposar la suspensió temporal d’aprovació del planejament 
derivat, és a dir, dels plans parcials, i de l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys 
d’urbanitzacions i d’edificació i construcció. Aquesta suspensió temporal afectaria 
sectorialment, i concretament, a determinades unitats d’actuació que serien: de sòl 
urbanitzable, de sòl urbà no consolidat i de sòl urbà consolidat del vigent Pla d’Urbanisme. A 
continuació comenta els annexos adjunts per completar la seva presentació. Informa que 
l’objectiu d’aquesta suspensió és que està emmarcada en el procés de revisió del Pla 
d’Urbanisme, el qual està a punt de tancar-se, i també es comença a plantejar de fer 
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l’exposició pública. Llavors es proposa d’arribar a aquesta exposició pública amb aquesta 
suspensió de manera que no es puguin entrar sol·licituds que puguin posar en risc la bona 
disposició, la bona valoració i el bon anàlisi d’aquesta revisió d’urbanisme.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp demana si hi ha alguna consideració a fer al respecte.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot diu que han rebut el Decret fa molt poc i que és difícil valorar les 
unitats a què estan afectant els plans parcials a les zones urbanitzables de sòl... manifesta 
que és molt complicat amb el poc temps i amb les fotografies que han rebut de poder veure 
exactament quins nuclis afecta. Demana que, si al casc antic hi ha nuclis urbans, quina és 
l’afectació exacta, que entén que hi hagi plans parcials i zones urbanitzables de sòl urbà, 
consolidat o no, però que en el casc antic hi ha nuclis urbans i vol saber quina afectació té.  
 
El conseller Pol respon que l’afectació de la gran majoria d’aquesta suspensió és en sòl 
urbanitzable, per tant no afecta al casc antic. Explica que en casc antic hi ha quatre actuacions 
concretes de sòls, un consolidat i tres no consolidats, i que després hi ha quatre àmbits que 
es toquen, concretament a Canillo, al Tarter i a Soldeu. En resum, les úniques afectacions del 
cas antic són per vialitats, que són llocs on està previst o s’està estudiant que es puguin 
implantar carrers o vials i la petició de sol·licituds urbanístiques privades podria malmetre 
aquests estudis correctes per a aquesta vialitat. Per tant, la influència en cas antic és molt 
petita i és ajustadíssima a aquests casos concrets de vialitat. 
 
La consellera Cabot pregunta si la mateixa explicació seria per als nuclis urbans. 
 
El conseller Pol contesta que és correcte, que també és per a nuclis urbans.  
 
La consellera Cabot, reflexionant sobre aquest Decret, comenta que entén el posicionament 
de la majoria avui per avui. Que és conscient que si hi ha un Pla d’Urbanisme que està a punt 
de veure la llum o d’una reforma aprofundida d’aquest POUP properament, i després d’una 
zona que ja va tenir una afectació urbanística des del mes de setembre de l’any passat... 
considera que estan al mes de maig i entén que aquest Pla d’Urbanisme hauria de ser públic 
en el proper mes, mes i mig. Si és així, i si se li confirma que hi haurà una exposició pública 
properament i, per tant, podran veure com està planificat aquest Pla d’Urbanisme i que la gent 
pugui ser conscient de les propostes que fa la majoria... Entenent que això serà 
momentàniament, tal com diu el Decret, i que durarà fins que el POUP estigui presentat a la 
CTU, apunta que després vindran les al·legacions però que d’entrada serà el moment que ja 
estigui en marxa per tal de la seva aprovació. I entenent que això és un tràmit perquè no afecti 
en els propers mesos cap de les mesures que es puguin haver pres a la planificació d’aquest 
Pla d’Urbanisme, d’acord amb tot això i confiant que tindran aquesta presentació pública el 
més aviat possible, donarà suport a la proposta plantejada per la majoria.   
 
El conseller Pol expressa el seu agraïment a la Sra. Cabot i afirma que és així com es poden 
comprometre i que els terminis així ho marquen. Comunica que l’exposició pública serà en 
poques setmanes vista i que espera que sigui a principis de juny. 
 
El cònsol major afegeix que encara queden unes setmanes per l’exposició pública. Exposa 
que és cert que es van comprometre a treballar amb la minoria aquest Pla d’Urbanisme, que 
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la seva proposta ja està gairebé tancada com a majoria i que tenen unes setmanes per parlar-
ne amb ells per tal que els hi facin arribar alguna proposta que no l’acaben de veure clara o 
que la proposen millorar. Considera que encara tenen un temps per treballar conjuntament 
aquest Pla d’Urbanisme i que no és fàcil l’urbanisme: s’ha d’explicar tranquil·lament tot i s’ha 
de poder entendre bé la filosofia d’aquest Pla. Conclou dient que durant les properes setmanes 
tenen l’ocasió de reunir-se i parlar tranquil·lament d’aquest Pla d’Urbanisme a fi que puguin 
fer les aportacions que creguin convenients.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot dona les gràcies tant al cònsol major com al conseller Pol i vol 
remarcar que és molt difícil valorar el Decret que els han fet arribar en aquest curt termini de 
temps. Argumenta que totes les unitats d’actuació que afecta són moltes i que, evidentment, 
desconeix en profunditat tot el que comportarà avui aquesta penalització, ja que considera 
que són moltes zones... tot el no urbanitzable, urbanitzable, plans parcials... opina que estan 
paralitzant la construcció durant un temps prudencial per tal que això no vagi en detriment del 
Pla d’Urbanisme que la majoria vol presentar. Manifesta que és conscient que és un pas i que 
donar suport a un plantejament d’aquest és per tal de millorar i d’intentar buscar que sigui un 
bon Pla d’Urbanisme a posteriori. Per tant, entén que per part del Sr. Cònsol és una invitació 
a participar a partir d’ara en reunions i trobades per tal de valorar aquest Pla d’Urbanisme i 
poder fer aportacions, i que no dubti que entre el Sr. Torres i ella intentaran ser presents per 
tal de millorar aquest Pla d’Urbanisme i fer-lo en consonància amb l’esperit que la majoria hagi 
treballat fins ara. Afegeix que si hi ha coses que no entenen, i assenyala que avui hi ha vàries 
que no entén però que no es pot anar més enllà perquè tampoc hi ha hagut temps material, 
el que sí que els demanaria és d’intentar buscar uns marges de temps perquè puguin valorar 
les coses, ja que sinó, opina que és molt complicat treballar en 24 hores de marge i espera 
que a partir d’ara siguin tots conscients que han de treballar ràpid però bé i que tinguin les 
reunions que calgui perquè això surti el millor possible.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp s’afegeix a les paraules d’agraïment del conseller Pol pel suport 
de la minoria a aquesta suspensió provisional i li comenta a la Sra. Cabot que està d’acord en 
què sigui difícil de valorar tot el que se suspèn quan s’explica amb molt poc termini de temps 
però remarca que tant aquestes properes setmanes com durant l’exposició pública es poden 
fer canvis, si escau, i estan justificats. Li assegura que no es posaran ara en una suspensió 
on no es canviarà res, que ja veuran... Afirma que l’objectiu és tenir ja molt tancat el Pla 
d’Urbanisme però que si hi ha arguments i si hi ha propostes que consideren que milloraran 
la seva proposta inicial, la majoria els escoltarà i faran els canvis si escau, que no tingui cap 
dubte.  
 
La consellera Cabot conclou que aquest és l’esperit: poder treballar pel bé de la parròquia 
conjuntament. Per aquest motiu, aquest vot de confiança inicial per tal que es pugui 
desenvolupar aquest Pla d’Urbanisme en condicions i que es puguin valorar aportacions que 
vinguin per part de la minoria. 
 
El cònsol major li confirma que continuaran treballant aquestes properes setmanes 
intensament en aquest Pla i conjuntament. 
 
S’aprova la proposta per assentiment. 
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Seguidament es transcriu el Decret publicat al BOPA: 
 
 
Decret 

Decret del 28-4-2021 pel qual es fa públic l’acord de suspensió temporal i sectorial de diferents tipus 
de llicències urbanístiques del Pla d’ordenació i urbanisme de la parròquia de Canillo (POUPC). 

Vista l’aprovació definitiva inicial del Pla d’ordenació i urbanisme de la parròquia de Canillo (POUPC) 
de data 28-5-2007, publicada al BOPA núm. 58 del 18-6- 2007, així com les modificacions posteriors; 

Vist el Decret del 13-9-2020, publicat al BOPA núm. 108 de 14-9-2020, pel qual es fa públic l’acord de 
suspensió temporal i sectorial de diferents tipus de llicències urbanístiques del POUPC, i concretament: 

“1.- La suspensió temporal d’atorgament de noves llicències referents a qualsevol actuació en règim 
d’obres i actuacions provisionals, afectant sectorialment a totes les unitats d’actuació de sòl urbanitzable 
del vigent POUPC. 

2.- La suspensió temporal d’atorgament de noves llicències referents a les actuacions excepcionals en 
sòl no urbanitzable de l’article 51 de la LGOTU, excepte les consistents en l’obertura de pistes d’esquí 
amb les infraestructures i els equipaments necessaris. 

3.- La suspensió temporal d’atorgament de noves llicències de parcel·lació de terrenys i noves 
urbanitzacions, afectant sectorialment a les unitats d’actuació UASUBLE 139 i UASUBLE 140 del vigent 
POUPC.” 

Vist que el Comú de Canillo té molt avançada la primera revisió del POUPC, regulada als articles 103 i 
104 de la Llei general d’ordenació del territori i urbanisme vigent (LGOTU), i que properament portarà 
a terme la posada a informació pública de tota la documentació que compon el projecte de revisió del 
POUPC, d’acord amb l’article 96 de la LGOTU; 

Vist el que disposa l’article 90 de la LGOTU “Suspensió temporal de llicències”, conforme: 

“1. En iniciar el procediment d’estudi i redacció del Pla d’ordenació i urbanisme parroquial o durant el 
seu curs, el Comú pot acordar la suspensió temporal d’atorgament de noves llicències de parcel·lació 
de terrenys i noves urbanitzacions, de la qual queden exceptuats els vials d’iniciativa pública. 

2. La suspensió temporal, com a mesura de precaució en interès de la viabilitat de la planificació, ha de 
ser sectorial en funció dels estudis preliminars, de les previsions i dels objectius fixats pel Comú. En 
cap cas queden afectats per la suspensió els edificis d’equipaments i dotacions d’iniciativa pública o 
privada, ni les llicències d’edificació, que s’han d’atorgar als terrenys que disposin almenys d’accés 
rodat, dels serveis d’aigua potable, evacuació d’aigües residuals o un sistema homologat de depuració 
i de subministrament d’energia elèctrica segons la normativa vigent amb anterioritat a la present Llei.” 

Vist que, d’acord amb el que preveu l’article 92.1 de la LGOTU, la suspensió es pot acordar pel termini 
màxim d’un any, des de la publicació del Decret que ho acordi; 

Que, en conseqüència, com a mesura cautelar i de precaució en interès de la viabilitat de la planificació 
en curs de revisió, d’acord amb la legalitat vigent, resulta pertinent acordar, sense perjudici de les 
suspensions acordades per decret del 13-09-20, que continuen vigents, la suspensió temporal 
d’aprovació de planejament derivat (plans parcials), d’atorgament de llicències de parcel·lació de 
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terrenys, d’urbanitzacions i d’edificació i construcció, afectant sectorialment a les unitats d’actuació de 
sòl urbanitzable (UASUBLEs), a les unitats d’actuació de sol urbà no consolidat (UASUNCs) i a les 
unitats d’actuació de sòl urbà consolidat (UASUCs) del vigent POUPC, detallades al llistat de l’annex A 
d’aquest Decret; així com la mateixa suspensió afectant als àmbits gràfics detallats a l’annex B d’aquest 
Decret. 

L’objectiu de les suspensions de llicències ans descrites és evitar que la posada a informació pública 
de tota la documentació que compon el projecte de revisió del POUPC pugui comportar la presentació 
de sol·licituds que puguin comprometre la viabilitat del planejament general revisat, amb les 
determinacions urbanístiques que finalment siguin aprovades en el procés de la revisió del POUPC. 

Per l’exposat, el Comú de Canillo, en la sessió de Consell de Comú de data 28 d’abril de 2021; 

Decreta: 

La suspensió temporal d’aprovació de planejament derivat (plans parcials), d’atorgament de llicències 
de parcel·lació de terrenys, d’urbanitzacions i d’edificació i construcció, afectant sectorialment a les 
unitats d’actuació de sòl urbanitzable (UASUBLEs), a les unitats d’actuació de sòl urbà no consolidat 
(UASUNCs) i a les unitats d’actuació de sòl urbà consolidat (UASUCs) del vigent POUPC, detallades 
al llistat de l’annex A d’aquest Decret; així com la mateixa suspensió afectant als àmbits gràfics detallats 
a l’annex B d’aquest Decret. 

D’acord amb el que preveu l’article 92.1 de LGOTU, les suspensions acordades tenen una vigència 
d’un any, des de la publicació del present Decret, o fins que es produeixi l’aprovació provisional de la 
primera revisió de POUPC. 

Disposició final 

Aquest Decret entrarà en vigor el mateix dia de ser publicat al Butlletí Oficial del Principat d’Andorra. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i efectes. 

Canillo, 28 d’abril de 2021 

 
 
7. Precs i preguntes. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp dona lectura a la demanda entrada per la minoria relativa a Precs 
i preguntes i, començant pel primer i segon punts que fan referència al Palau de Gel, informa 
que l’auditoria encara està en curs, per part d’una enginyeria d’aquí d’Andorra, i està previst 
tenir els resultats a finals de la segona quinzena de maig. Destaca que és una auditoria 
ambiciosa que es basa en dos grans blocs de feina: un primer bloc de feina que és auditar la 
part energètica del Palau de Gel, l’auditoria dels tancaments de l’edifici que són molt antics i 
que serien obertures, finestres, parets, etc... per tenir clar què s’ha de canviar perquè no hi 
hagi fuites d’energia. Amb aquesta part energètica s’auditarà també la instal·lació de 
calefacció per veure realment quins són els consums actuals, si es poden millorar aquests 
consums, millorar l’eficiència del sistema de calefacció i, pel que fa al consum elèctric, buscar 
millores per a la reducció del consum elèctric del Palau de Gel. I referent al segon bloc de 
feina, seria valorar en global la resta de l’estat de l’edifici de les instal·lacions: patologies que 
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pugui tenir l’edifici a nivell estructural, humitats, estat general, l’aprofitament de l’aigua que es 
fa a dins del Palau de Gel, de consums d’aigua... la possibilitat d’utilitzar instal·lacions 
fotovoltaiques per millorar també l’aprofitament energètic, etc, el grau d’obsolescència actual 
dels equipaments... En síntesi, amb aquests dos blocs, l’auditoria energètica i l’estat de les 
instal·lacions, tindran un conjunt d’accions que se’ls dirà que s’han de fer, una estimació de 
costos d’aquestes accions i a partir d’aquí que entraran a prioritzar-les. Ressalta que aquest 
any el Comú ha dotat el pressupost del Palau de Gel amb 1.000.000 euros per a aquestes 
inversions, i avança que segurament no serà suficient i que hauran de dotar molts diners 
durant els propers dos anys per cobrir aquesta part que es vol millorar del Palau de Gel i 
conclou dient que una vegada tinguin aquesta auditoria ja els hi faran part perquè vegin quines 
són les millores que cal fer al Palau de Gel per millorar la infraestructura per si del Palau. En 
relació al Pla de Dinamització, respon que no estan tan avançats, considera que és més difícil 
ja que no és evident trobar noves activitats que s’hi puguin fer. Informa que per començar a 
treballar-hi han demanat la col·laboració d’ENSISA, que cada vegada té més experiència en 
activitats que no són purament l’activitat central i estrella com és la pràctica de l’esquí alpí, 
amb la creació a les pistes d’activitats diferents: el camp de golf, el kàrting al peu del pàrquing 
del Tarter, dos infraestructures permanents d’èxit com són la tirolina i el Magic Gliss, i per tant 
els han demanat si els poden ajudar fent-los algunes propostes d’activitats que creguin que 
podrien funcionar al Palau de Gel. Especifica que estan en aquesta fase però que encara és 
d’exploració, pel que fa a la dinamització. Que no han entrat encara al detall de veure quines 
activitats s’hi poden fer i a la vegada s’haurà de fer en paral·lel amb l’auditoria i les millores 
d’infraestructura que es puguin fer, perquè està clar que, si s’han de fer unes obres, fins que 
no estiguin acabades les obres en alguna part del Palau, no es podrà posar una altra activitat. 
Opina que prima molt la millora d’infraestructura i un cop tot això vagi millorant estima que poc 
a poc han d’anar afegint-hi altres activitats de dinamització sobre les que hi ha actualment, 
que és una pista de gel, sobretot, i una piscina.  
 
La consellera Cabot manifesta que esperaran la informació i que quan tinguin els informes li 
agrairien que els puguin valorar. 
 
El cònsol major, quant a les preguntes sobre el transport a la demanda l’Uclic dels membres 
de la minoria, cedeix la paula al conseller Miquel Casal. 
 
L’Hble. Sr. Miquel Casal informa que han tingut els primers resultats de la posada en 
funcionament de l’Uclic, estant al mig del període de proves d’aquest servei, i que de moment 
sembla que està tenint una bona acollida per part de la gent. Les dades són de quan es va 
iniciar al mes de març i aleshores ja va sortir a la premsa que s’havien realitzat més de 1.500 
viatges. Apunta que és un servei que cada cop s’està utilitzant més, ja que aquest mes ha 
augmentat el nombre de gent que s’ha descarregat l’aplicació i està realitzant els viatges, per 
tant cada cop es dona a conèixer més. Pel que fa al cost del servei, respon que de moment el 
que tenen és el del mes de març, ja que el mes d’abril encara no ha acabat, que aquest va 
pujar uns 8.400 euros i a la pròxima Comissió sortirà el detall d’aquest cost. Remarca que al 
mes de març s’ha de tenir en compte que l’afluència ha estat menor perquè no hi ha hagut 
turisme, l’ocupació dels busos, com a màxim, és del 30%... són alguns condicionants que 
poden reduir la quantitat de viatges. Continua explicant que de moment el preu del bitllet és 0 
perquè durant el període de prova d’aquests 3 mesos no es cobra a la gent, que la intenció és 
que cada cop s’utilitzi més, que la gent el conegui... En funció de les dades recollides sobre la 
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quantitat de viatges, el tipus de persones que l’agafen, com s’utilitzi... és el que marcarà els 
preus, però que s’ha d’acabar d’establir. Reitera que de moment el cost del bitllet és 0 perquè 
el que es vol és que es promocioni aquest servei. Assenyala que cada cop està tenint més 
bona acollida, que hi ha d’altres Comuns que comencen a estar molt interessats i considera 
que aquesta serà la via que han de trobar en el futur amb els desplaçaments dins de la 
parròquia. Finalitza dient que de moment està en proves, que s’han de tenir totes les dades, 
analitzar-les bé i acabar de donar el servei el millor possible. 
 
La consellera Cabot pregunta quin tipus de bus s’està utilitzant o quin mitjà de transport 
s’utilitza, ja que en un moment donat s’havia parlat que seria quelcom petit com un cotxe o 
que podria ser un bus...  
 
El conseller Miquel Casal respon que hi ha un vehicle de 8 persones i un altre de 20 persones. 
Exposa que en aquests mesos s’està analitzant, segons els horaris, si en una hora 
determinada s’haurà d’utilitzar més el vehicle de 8 persones, si en una hora de més 
demanada, el de 20... és a dir, que s’ estan revisant els algoritmes per tenir més eficiència en 
el transport i en els recorreguts, però que tot això s’està valorant. Explica que quan més gran 
sigui el vehicle, menys cost per viatge tindrà, i a l’estiu, si la Covid ho permet, segurament 
aquests busos s’emplenaran i el cost serà menor. Conclou dient que la idea és adaptar a cada 
moment, i segons les necessitats, el tipus de vehicle. Però que tot això ara mateix s’està 
estudiant amb la pròpia empresa, amb els algoritmes, amb la plataforma... i quan s’acabi el 
període de proves ja els explicaran com està anant el funcionament d’aquest servei.  
 
El consol major vol puntualitzar que actualment només s’està fent servir el de 8 places, que el 
de 20 places, de moment, pel moviment que hi hagut a la parròquia aquests mesos, no ha 
calgut utilitzar-lo.  
 
El conseller Miquel Casal confirma que a l’estiu segurament hi haurà molt més moviment i 
s’utilitzarà més sovint el de 20 places. I que ara mateix el que s’està utilitzant és el de 8 places. 
 
La consellera Cabot agraeix la informació i demana que els mantinguin informats, ja que a 
vegades els demanen informació i no la tenen al dia. Està d’acord en què és un projecte que 
ha començat ara, que s’ha de veure com va evolucionant i a partir d’aquí s’anirà tenint la 
informació. A la pregunta anterior del conseller Miquel Casal sobre si havia provat aquest 
transport, li respon que no, que precisament no ha tingut la necessitat d’anar de l’Aldosa a 
Canillo però que no dubti que si en un moment donat ho necessita, que l’utilitzarà com 
qualsevol ciutadà. 
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp, continuant amb la següent pregunta de Precs relacionada amb 
els comptes del Comú, procedeix a la lectura de la mateixa i cedeix la paraula a la consellera 
Rubio.  
 
L’Hble. Sra. Begoña Rubio contesta que, pel que fa al tancament del 2020, està fet. Informa 
que està passat a l’empresa que els dona suport per a la seva valoració i auditoria, abans 
d’enviar-ho definitivament. Respecte al 2018 i 2019, comunica que es va enviar al Tribunal de 
Comptes i estan a l’espera de disposar de l’informe. 
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L’Hble. Sra. Dolors Cabot demana que, si ho ha entès bé, el 2020 llavors no està tancat.  
 
La consellera Rubio respon que sí. Repeteix que el tancament ja està fet i està enviat a 
l’empresa que els dona suport per veure si hi ha alguna cosa que manca, si està tot correcte... 
i que això s’ha fet fa molt poc. 
 
El cònsol menor intervé per comentar que, pel que fa al 2020, els comptes estan tancats però 
recorda que en Comissió i en Consell de Comú ja es va dir que es contractaria una empresa 
externa per tal que fes una primera valoració abans d’enviar els comptes a auditoria i abans 
d’aprovar-los en Consell de Comú. Reitera que el tancament per part del Comú està fet i que 
ara està treballant aquesta empresa externa, que dona suport al Departament de Finances, 
pel tancament definitiu abans d’aprovar-los a Consell de Comú.   
 
La consellera Cabot li dona les gràcies al Sr. Marc Casal per la informació i replica que li 
havien dit que aquests comptes estaven aprovats i que estaven en tramitació per anar al 
Tribunal de Comptes, però que no es ben bé així, vol aclarir que al Consell de Comú no s’han 
aprovat llavors aquests comptes. 
 
El cònsol menor li constata que els comptes 2020 no estan aprovats però que estan tancats i 
estan enviats a l’empresa que dona suport al Comú de Canillo per fer el tancament comptable 
definitiu, i que un cop aquesta empresa hagi fet les aportacions, s’hagin fet les modificacions 
i el donin per definitiu, el passarien a tancament per Consell de Comú, i posteriorment a 
auditoria quan el reclamin.  
 
La consellera Cabot opina que li sembla bé que hi hagi aquesta auditoria i que s’estigui 
procedint a veure si tot està bé, que tot quadri i que tot estigui en la seva situació adient per 
presentar-los al Consell de Comú però considera que a 31 de març s’han d’haver tancat els 
comptes de l’any 2020. Assenyala que l’any passat es van tancar al mes de desembre els del 
2019 i demana, si us plau, que es vagi una mica amb el que mana la Llei, que ja estan a finals 
del mes d’abril i aviat començaran maig, i espera que els comptes del 2020 se’ls presentin 
l’abans possible. Remarca que li agradaria poder anar respectant el que marca la Llei per tal 
de tenir la informació, perquè des del mes de setembre no tenen cap execució del pressupost 
de l’any 2020. Comenta que com que no tenen l’execució d’aquest pressupost no saben a on 
estan, i retreu a la majoria que si ja el tenen tancat, que els hi podrien fer arribar i facilitar, 
encara que estiguin fent l’auditoria, per tenir la mateixa informació i per tal d’anar valorant com 
està el tancament de comptes de l’any passat, conclou que només vol fer aquesta reflexió. 
Pel que fa al 2018 i 2019, considera que el Tribunal de Comptes hauria d’haver emès el seu 
informe. Que el 2019 poder no, perquè es va tancar molt tard l’any passat, però que del 2018 
haurien de disposar, per tant només demanen tenir la informació que el Tribunal de Comptes 
facilita al Comú de Canillo.  
 
El cònsol menor, sobre el tancament del 2020, respon que són plenament conscients del que 
diu la normativa. Reconeix que el primer trimestre s’haurien d’haver presentat els comptes, 
que això no ha estat possible i que espera que pel proper Consell del mes de maig es pugui 
fer. Afegeix que això també dependrà de la situació de salut del senyor interventor, ja que 
aquest fet també ha provocat un desajust a dins del departament. Comenta que aquesta 
setmana tant la consellera de Finances com ell han estat molt a sobre per tal de poder dur a 
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terme les tasques amb total normalitat. Conclou dient que si tant l’evolució de l’interventor com 
per part de l’empresa que els dona suport és normal, presentaran els comptes de tancament 
del 2020 al proper Consell de Comú. Fa l’observació que els comptes del 2020 no estan en 
estadi d’auditoria, que els tècnics del Comú els han donat per tancats i els han passat a 
l’empresa que els dona suport per poder fer un control intern abans de presentar-ho a Consell 
de Comú. Informa que els comptes no els han mirat ni ells directament, que els miraran quan 
el departament tècnic i la cap de Comptabilitat els donin absolutament per tancats i acabats. 
Quant als informes del Tribunal de Comptes del 2018 i 2019, li diu a la Sra. Cabot que tan bon 
punt els tinguin, li facilitaran, ja que a dia d’avui no li poden facilitar perquè no els tenen.  
 
L’Hble. Sra. Dolors Cabot vol comentar que quan ha parlat d’“auditoria” volia dir “aquest control 
intern dels comptes” que fan, perquè al final és una auditoria dels comptes abans de presentar-
los en Consell de Comú, manifesta que tècnicament és el mateix però que la paraula és 
diferent i aclareix que no vol dir que estiguin en una auditoria externa de cap Tribunal, ni molt 
menys, sinó que són els tècnics del Comú que la majoria ha contractat perquè donin el 
vistiplau a aquests comptes. Considera que és estrany que al 2018 el Tribunal de Comptes 
no hagi emès l’informe i proposa que es reclami aquest informe al Tribunal o que se’ls demani 
en quin punt està. Argumenta que és per anar evolucionant, ja que considera que 3 anys 
sense tenir els del 2018 i 2019, que són els més pròxims a aquest mandat... per tant, saber 
una mica com està l’informe i tenir una valoració des del Tribunal, ja que és l’eina que facilita 
Govern per tal d’estar informats, res més. Reitera si poden fer aquesta demanda al Tribunal 
de Comptes per tal que els faciliti aquesta informació.  
 
L’Hble. Sr. Francesc Camp li respon a la Sra. Cabot que en tot cas ja faran les gestions prop 
del Tribunal de Comptes. Vol comentar-li que és cert que no estan dins dels terminis, que són 
plenament conscients, que són els principals interessats, els preocupa i pateixen per aquest 
tema, que pot estar ben segura. Assenyala que hi ha hagut temes relacionats amb l’interventor 
però que també hi ha temes de procediment. Comenta que l’any passat es van tancar els 
comptes del 2019 molt tard però que aquest any serà molt més ràpid, que no serà dins dels 
terminis però confia que aquest mes de maig es pugui tancar tot. I espera que aquest sigui 
l’últim any, definitivament, que no compleixen els terminis donat que ja estan posant els 
mitjans perquè això no passi. Considera que el primer pas és tenir un nou o una nova directora 
financera, i a partir d’aquí posar fil a l’agulla perquè són conscients que han de millorar també 
molts procediments dins del Departament de Finances del Comú de Canillo. Li repeteix que 
són els principals interessats i els preocupa molt aquest tema. Finalitza dient que estan molt 
a sobre.  
 
La consellera Cabot manifesta que en principi comparteixen el mateix punt de vista, que 
espera que evolucioni com el Sr. Cònsol diu i que s’agafi aquest camí per tal d’anar al dia amb 
els terminis i, sobretot, que el departament estigui en el màxim funcionament i amb tota la 
informació que li cal.  
 
El cònsol major contesta que així ho intentaran.  
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I atès que no hi ha més assumptes què tractar, el cònsol major dona per acabada la sessió a 
les 14.00 hores, de la qual s’estén aquesta acta per a la deguda constància de tot allò 
esdevingut.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
P.O. del Comú        
La secretària general    El cònsol major 
Meritxell Moya Delgado    Francesc Camp Torres 
 


